



— BESCHEINIGUNG / DECLARATION

ADI-Erklärung

Freiheit von tierischen Bestandteilen · BSE/TSE · Leitlinie EMA 410/01

GELTUNGSBEREICH
Gesamtes SortimentDOKUMENT
NH-ADIREVISION
08/2026ANSPRECHPARTNER
Eugen Schuch

Für die O-Ringe unseres gesamten Sortiments aus FFKM (ECOLAST), FKM, FEP-ummantelt und PTFE erklären wir, gestützt auf die Bescheinigungen unserer Vorlieferanten:

Freiheit von tierischen Bestandteilen (ADI, animal derived ingredients): Bei der Herstellung der Werkstoffe werden nach Angabe unserer Vorlieferanten **keine Rohstoffe tierischen Ursprungs** eingesetzt, weder als Bestandteil noch als Hilfsstoff im Herstellprozess.

BSE/TSE: Aus demselben Grund bestehen nach Angabe unserer Vorlieferanten **keine Risiken im Hinblick auf BSE/TSE** (Bezug: Leitlinie EMA 410/01 in der jeweils gültigen Fassung).

Da nach Angabe unserer Vorlieferanten keine tierischen Bestandteile eingesetzt werden, steht dem Einsatz in halal- und koscher-sensiblen Anwendungen aus Sicht der Rohstoffbasis nichts entgegen. **Eine religiöse Zertifizierung ist damit ausdrücklich nicht verbunden.**

Die Originalbescheinigungen unserer Vorlieferanten liegen uns vor. Diese Erklärung stützt sich auf die Angaben unserer Vorlieferanten und unseren aktuellen Kenntnisstand. Maßgeblich ist die jeweils aktuelle Fassung dieses Dokuments.

STAND / STATUS

Rev. 08/2026 vom 19.08.2026

Basis: Bescheinigungen unserer Vorlieferanten

GÜLTIGKEIT / VALIDITY

Maschinell erstellt und ohne Unterschrift gültig. Es gilt die jeweils aktuelle Fassung auf nh-orring.de

Alle Konformitätserklärungen (REACH, RoHS, ADI, Konfliktminerale und weitere) in der jeweils aktuellen Fassung finden Sie hier:

[Dokumentenpaket](#)



DECLARATION / BESCHEINIGUNG

ADI Declaration

Freedom from animal derived ingredients · BSE/TSE · Guideline EMA 410/01

SCOPE

Entire product range

DOCUMENT

NH-ADI

REVISION

08/2026

CONTACT

Eugen Schuch

For the O-rings of our entire product range in FFKM (ECOLAST), FKM, FEP-encapsulated and PTFE, we declare, based on the certificates of our suppliers:

Freedom from animal derived ingredients (ADI): According to our suppliers, **no raw materials of animal origin** are used in the production of the materials, neither as a constituent nor as a processing aid.

BSE/TSE: For the same reason and according to our suppliers, there are **no risks with regard to BSE/TSE** (reference: Guideline EMA 410/01 in its current version).

As no animal derived ingredients are used according to our suppliers, there is no objection to the use in halal- and kosher-sensitive applications as far as the raw material basis is concerned. **This does not constitute any religious certification.**

The original certificates of our suppliers are on file. This declaration is based on the information provided by our suppliers and reflects our current state of knowledge. The most recent version of this document shall prevail.

STATUS

Rev. 08/2026 issued 19 August 2026

Based on supplier certificates

VALIDITY

Generated electronically and valid without signature.
The current version published at nh-oring.de applies.
In case of discrepancies, the German version shall prevail.

All conformity declarations (REACH, RoHS, ADI, conflict minerals and more) in their current version are available here:

[Document package](#)